



**တၢ်ပိၣ်ကူၣ်သကိးဃုာ်တၢ်ဒီးမိၢ်ပၢ်တဖၣ် ဒီး ဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ် တက့ၢ်.**

**လီၢ်ကဝီၤ တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်မိၢ်ပၢ် အကီၣ်ကးကရၢ (PAC):** လီၢ်ကဝီၤ METS အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဝဲလီၢ်တဖၣ်န့ၣ် ဆိၣ်ထွဲဒီး မၤစၢၤဝဲ မိၢ်ပၢ်တဖၣ် ဒ်သိး ကဘျၢ်ဘျးစဲမၤဃုာ်တၢ် လၢ လီၢ်ကဝီၤတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်မိၢ်ပၢ် အကီၣ်ကးကရၢ (PAC) အဂီၢ်လီၤ. METS န့ၣ် ကတိၤတၢ်ပိၣ်တၢ်လၢ မိၢ်ပၢ်တဖၣ်ဒီး ဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ် ဘၣ်ဃးဒီး လီၢ်ကဝီၤပုၤသုးလီၢ်သုးကျဲ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ဒီး တၢ်ဖဲးတၢ်မၤတဖၣ် အတၢ်ရဲၣ်ကျဲၤတၢ်, တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ အကျိၤအကွၢ် ဒီး တၢ်သမံထံတၢ် အဂီၢ်လီၤ. တၢ်အံၤန့ၣ် မၤစၢၤဝဲ METS ဒ်သိးကနၢ်ပၢ်ဒ်ထီၣ် ဘၣ်ဃးဒီး ကဘၣ် ဟံၣ်ဖျါထီၣ် ကိၣ်ဖိလၢအဘၣ်တၢ်ဃုထၢအီၤတဖၣ် ဒီးအဝဲသ့ၣ် အပုၤဟံၣ်ဖိတဖၣ် အတၢ်လိၣ်အိၣ်ဝဲဒ်လဲၣ် အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

**ကီၢ်စဲၣ်ဒီးဘျၢ်ညါ တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်မိၢ်ပၢ်အဝဲလီၢ် (State PAC):** NYS-MEP ဆိၣ်ထွဲဒီး မၤစၢၤဝဲ လီၢ်ကဝီၤ PAC မိၢ်ပၢ်တဖၣ် ဒ်သိးကမၤဃုာ်တၢ်ဒီး ကီၢ်စဲၣ် PAC န့ၣ်လီၤ. ကီၢ်စဲၣ်ဒီးဘျၢ် တၢ်မၤစၢၤကရူၣ်ရှၢန့ၣ် တၢ်တၢ်ပိၣ်ဝဲလၢဒီး ကီၣ်စဲၣ် PAC ဘၣ်ဃးဒီး ကီၢ်ဒီးဘျၢ် ပုၤသုးလီၢ်သုးကျဲ အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဒီး တၢ်ဖဲးတၢ်မၤတဖၣ် အတၢ်မၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ, တၢ်ဖဲးတၢ်မၤအကျိၤအကွၢ် ဒီး တၢ်သမံထံအဂီၢ်လီၤ. ကီၢ်စဲၣ် PAC န့ၣ် မ့ၢ်ဝဲ တၢ်ဖဲးတၢ်မၤလၢအကါဒိၣ်တမံၤ ဘၣ်ဃးဒီး တၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ် ကိၣ်ဖိတဖၣ်အတၢ်လိၣ် ဒီး တၢ်မၤအါထီၣ်ဂ့ၤထီၣ် တၢ်စိာ်ဆုၤ တၢ်ဟ့ၣ်မၤစၢၤတၢ်ဖဲးတၢ်မၤတဖၣ်အဂီၢ်လီၤ.

**တၢ်မၤစၢၤလီၤ တၢ်တြီၤဃာ် တၢ်န့ၣ်လီၤမၤသကိးတၢ်**

NYS-MEP ထွဲးဂ့ၢ်ထွဲးဘါ ဒ်သး ကမၤစၢၤလီၤ ကိၣ် ဒူး တၢ်တြီၤတြီၤမၤ တံၣ်တၢ်တၢ် အဂ့ၢ်အဂၤတဖၣ် ဒ်သး ကမၤည့ၣ်ထွဲ မ့ၢ်ပၢ်တဖၣ် ဒူးဟံၣ်ဖုဃုဖု တဖၣ်လၢ ဒ်သးကနၢ်လီၤမၤသကိးတၢ် ဒူးရဲၣ်သး လၢ NYS-MEP အတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤခဲလၢာ်အပူၤ ဒ်သး ကဆံၣ်ထွဲမၤစၢၤ အဝဲသ့ၣ်အဖုတဖၣ် အတၢ် ကူၣ် ဂံၤ ဂံၤ ကူၣ် ဂံၤသ့ၣ်အဂ့ၢ် လၢ.

**တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤ မိၢ်ပၢ်တဖၣ် ဒီး ဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ်**

**ဒ်ပုၤကူၣ်သ့မိၢ်ပၢ်တဖၣ်အသိး ဒီး ကမၤစၢၤ အဝဲသ့ၣ်အဖိတဖၣ်**

မိၢ်ပၢ် ဒီး ဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ် အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤထွဲ တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတၢ်တဖၣ်: လၢ လီၢ်ကဝီၤဒီး ကီၢ်စဲၣ်ဒီးဘျၢ် PAC တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဖၣ် အမဲာ်ညါန့ၣ်, လီၢ်ကဝီၤ METS တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ဝဲလီၢ်တဖၣ် ဟ့ၣ်မၤစၢၤဝဲ မိၢ်ပၢ်တဖၣ်ဒီး ဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ် ဘၣ်ဃးဒီး တၢ်ကစီၣ်ဒီး တၢ်မၤလိတၢ် အခွဲးအယာ်တဖၣ်, သန့ၤသးလၢ အဝဲသ့ၣ် အတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်ဒီး တၢ်ဘၣ်ယိၣ်တဖၣ်လီၤ. ကရူၣ်တဖၣ် ဒီး တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတခါစုာ်စုာ်န့ၣ် ဟံၣ်ဃုာ်ဝဲ, ဘၣ်ဆၣ် တဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်အီၤ လၢ,

- တၢ်ဟ့ၣ်မၤစၢၤ ကျဲသန့တဖၣ်လၢ ဒ်သိး ကဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤ ဖိသၣ်တဖၣ် လၢဟံၣ်ဃီအပူၤ ဒ်သိး ကမၤစၢၤ အဝဲသ့ၣ်ကတုၤလီၤထီၣ်ဘးလၢ ကိၣ်အပူၤအဂီၢ်,
- ဒူးစဲဘျး မိၢ်ပၢ်တဖၣ် ဒီး ဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ်လၢကိၣ် ဒ်သိး ကမၤဂ့ၢ်အါထီၣ် ကိၣ်ဒီးဟံၣ် အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤထွဲလီၢ်သးအဂီၢ်လီၤ.
- ဒူးစဲဘျး မိၢ်ပၢ်တဖၣ် ဒီး ဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ် လၢ ပုၤအတတၢ် ဂံၢ်ထံးတဖၣ် ဒီး ဒ်သိးကဒူးအိၣ်ထီၣ် တၢ်ဆိၣ်ထွဲ မၤစၢၤဆဲးကျိးဘျးစဲတဖၣ်, ဒီး
- ဒူးအိၣ်ထီၣ် တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်တဖၣ်လၢ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤမုာ်လီၢ်သး အတၢ်ဘၣ်ထွဲလၢ မိၢ်ပၢ်အဂၤတဖၣ်ဒီး ဟံၣ်ဖိဃီဖိအဂၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

**NYS-MEP မိၢ်ပၢ် ဒီး ပုၤဟံၣ်ဖိ လံာ်ရဲဒါး**

<https://www.nysmigrant.org/resources/familylibrary>

ဃုကွၢ်တၢ်ကဆိၣ်စီၣ်ဂံၢ်ထံးတဖၣ် ဒ်သိးကဆိၣ် ထွဲမၤစၢၤမိၢ်ပၢ်တဖၣ် ဒီး ပုၤဟံၣ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်တက့ၢ်.

